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SÜNNET NAMAZLARA DİKKAT EDİN 

 
Es-selamu aleykum ve RahmetuLlahi ve Berekatuhu. 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm.  
Ve s-salatu ve s-selamu ‘ala Rasulina Muhammed’in Seyyidi l-evveline vel ahirin. 
Meded yā ResūlaLlāh, meded yā Sādāti ‘Ashābi ResūliLlāh, meded yā Meşāyihinā, 
Destur Mevlâna Şeyh Abdullāh el-Fa’iz ed-Dağistāni, Şeyh Muhammed Nazım el-
Hakkani. Meded. Tarikatuna es-Sohbe vel hayru fil Cemiyyeh. 
 
Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem şöyle diyor: “Benim 

sevdiğimi sevmelisiniz ve sevmediğimi sevmemelisiniz.” Peygamber Efendimiz ṣallá 
Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in söylediği budur. Ve o صلى الله عليه وسلم, kendisine en sevimli gelen şeyin 
namaz olduğunu söylemiştir. O صلى الله عليه وسلم bunu yapıyordu. 

Yani elbette – Bismi Llāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm: “  اًباَتكِ نَیِنمِؤْمُلْا ىَلعَ تَْناكََ ةلاََّصلا َّنِإ
اًتوُقوَّْم ”, ‘İnna s-Salāata Kānat Ala’l-Mu’uminīna Kitābāan Mevkūtā’, ‘Namaz 

şüphesiz, inananlara belirli vakitlerde farz kılınmıştır.’ (Kur’an 04:103). Namaz, 
müminler için belirli bir vakitle farzdır. Farz namazının bir vakti vardır. Nafile için, 
gün doğumu veya gün batımı gibi bazı istisnalar hariç, herhangi bir zamanda 
kılabilirsiniz. Ama diğer zamanlarda, namaz kılabilirsiniz. 

Bizim mezhebimiz ve tarikatımız, bir gelenek olarak, Sabah, Öğle, İkindi, 
Akşam ve Yatsı’dan önce nafile veya sünnet yaptıklarını söylüyorlar. Bunların 
hepsini hiçbir itiraz olmadan yapıyorlar. Ama yine de bununla birlikte insanlar 
sünnetten kaçmaya, nafileden, gece namazından veya diğer namazlardan kaçmaya 
çalışıyorlar. Buna asla dikkat etmiyorlar veya değer vermiyorlar. Bunun için, 
Peygamber Efendimiz صلى الله عليه وسلم hürmetine, Allah Azze ve Celle bunu ümmetine verdi, daha 
fazla bereket elde etmek için, daha fazla fayda elde etmek için, ama dikkat 
etmiyorlar. Ama şimdi, yavaş yavaş, yavaş yavaş sadece sünnetsiz farz kılıyorlar ve 
gidiyorlar. Hayır. Bundan sonra belki farzı da terk edecekler. Çünkü küçük şeye 
değer vermediğinizde, büyük şeye de değer vermiyorsunuz. 

Şimdi, el-hamdü lillah, gelecek hafta Ramazan olacak; beş veya altı gün sonra. 
Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in de kıldığı çok önemli bir 
sünnet vardır: Teravih Namazı. Bu, yatsı namazından sonra, vitir namazından önce 
kılınan 20 rekattır. Elbette, Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem 
teravihi bir veya iki defa cemaatle kılmıştır. Ama o صلى الله عليه وسلم mübarek evinde kendi başına 
kılmıştır. Çünkü ümmete yük olmak istememiş, farz dememiş. Ama ondan صلى الله عليه وسلم sonra 
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bunu yapıyorlardı. Hatta bazen 30 rekâttan fazla, bazen 28 rekât kılıyorlardı. Ama 
sonunda yirmi rekât kılıyorlardı. Yüzyıllardır böyle kılıyorlar. Geçen yüzyıla kadar da 
böyle kılıyorlardı. Ama geçen yüzyıldan itibaren azaltmaya başladılar. Tabi imam 20 
rekât kılıyor. Arap ülkelerinde, ben Suriye’de veya Lübnan’da olduğumda imam 20 
rekât kılıyor. İnsanlar sekiz rekâttan sonra çıkıyorlar. Ondan sonra vitir kılıp 
çıkıyorlar. Kim imamla devam etmek isterse devam ediyor. Ama bundan sonra 
imamla 8 rekât kıldıklarını, 20 rekât kılmadıklarını duydum. 

Elbette, sorun yok. Namaz kılabilirsiniz ve asla kılmayabilirsiniz, sorun yok. 
Ama sorun, insanların bunun sadece sekiz rekât teravih sünneti olduğunu 
düşünmelerini sağlamak. Ondan sonra hiçbir değeri olmayacak. Ama Ramazan’da 
çok değerli. Bir şey yaptığınızda, yüz katı, yedi yüz katı daha fazla bereket elde 
edersiniz. Yani, insanların bu bereketi, bu mükafatı kaybetmelerini sağlıyorlar ve 
bundan mutlu oluyorlar. Bu, insanları şey yapıyor – insanlar zaten tembel ve onları 
daha tembel, Allah’tan جل جلاله daha uzak hale getiriyorlar. Çünkü nafile ile “  َّيَلإ دبَْعلا بَُّرَقَتَی

لِِفاوَّنلاب ” “Yetaqarrabu l-Abdu ‘ileyye bi n-nevāfil.” [Hadis Kudsi]. Allah Azze ve 
Celle buyuruyor ki, Kulum bana nafile veya sünnetle daha yakın olur. Bunu yaptıkça 
Allah Azze ve Celle’ye daha yakın olursunuz. Yani şeytan bu insanlara daha az ibadet 
yaptırıp, eğlenceye daha çok zaman ayırıyor. 

Allah جل جلاله hidayet versin. İnşâAllah, bunun için tarikat çok önemlidir. İnsanlar 
için çok önemlidir, sadece Müslümanların, insanların, hatta insanlık için faydalı. 
Tarikat, onlara doğru yolu göstermek, daha fazla ibadet etmeye, Allah Azze ve 
Celle’ye daha yakın olmaya, şeytandan daha fazla uzak olmaya teşvik etmek için çok 
önemlidir. Allah جل جلاله yardımcımız olsun. Allah جل جلاله bu insanların Peygamber Efendimiz 
ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in yoluna geri dönmeleri için hidayet versin. Ellerinden 
geldiğince yapmaları için, inşâAllah. 

Çünkü cemaatle birlikte daha kolay oluyor. Belki insan evinde tek başına namaz 
kılarken zorlanıyor. Ama Ramazan’da güzel bir atmosfer var ve her iki rekattan 
sonra tekbir, dört rekattan sonra salavat veya ihlas getiriyorlar. Bunların hepsi bir 
arada mutlu oluyorlar. Çocuklar bile salavat, tekbirle bağırmaya çok mutlu oluyorlar. 
Çok güzel bir atmosfer. Bu atmosferi bitirmek istiyorlar. Allah جل جلاله bizi onların 
şerlerinden korusun inşaAllah. 

Ve-min Allahi t-tevfik. El-Fatiha. 

Mevlana Şeyh Muhammad Adil er-Rabbani 
23 Şubat 2025/ 24 Şâban 1446 
Sabah Namazı – Şeyh Nazım Dergah; Londra, İngiltere  
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